
 

Protokół 
z  sesji VIII Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 30 czerwca 2015 

roku. 
 

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 20 radnych, jeden radny nieobecny usprawiedliwiony 
(lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  VIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Radnych Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych   
   starostwa,  
- Burmistrzów i  Wójtów,   
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący   poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. 
Zapytał, czy  są uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Uwag nie było, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Przyjęcie porządku obrad VIII sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
5.  Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2014 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu                     
za 2014 r. 



b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok. 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                          
o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2014 rok. 
d) rozpatrzenie informacji o stanie mienia powiatu za 2014 rok. 
e) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wykonania budżetu powiatu za 2014 rok oraz wniosku o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu. 
f)zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej                        
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu. 
g) dyskusja. 
h) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2014 rok. 
i) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2014 rok. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a)   zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego                     
i przeznaczenia zysku za 2014 rok  w Szpitalu 
Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu. 
b) zatwierdzenia regulaminu działalności Rady Społecznej 
przy Szpitalu Ducha Świętego w Sandomierzu. 
c) wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości położonej             
w Sandomierzu. 
d)  zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu Powiatu                      
w 2015 r. i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Sandomierskiego na lata 2015-2027. 

f) zmian w budżecie na 2015 rok. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z VI sesji Rady Powiatu zgodnie 
z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony                              
do publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół VII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   

  
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 



Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu odbył w tym czasie trzy 
posiedzenia wynikiem, których są między innymi projekty uchwał 
skierowane Wysokiej Radzie do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. Ponadto 
Zarząd rozpatrywał następujące sprawy: 

- Przyjęto uchwałę w sprawie wyników otwartego konkursu ofert na 
realizację zadań publicznych w zakresie pożytku publicznego w 2015 r. 
Łączna kwota na wszystkie zadnia wynosiła 55.000 zł 
Na I dział Edukacja,  oświata i wychowanie - przeznaczono środki                         
w wysokości – 5.000zł. 

Na II dział Kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego 
- przeznaczono środki w wysokości – 30.000 zł.  

Na III dział Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej- przeznaczono 
środki w wysokości –10 000 zł. 

Na IV dział Ochrona i promocja zdrowia -przeznaczono środki w wysokości 
– 10 000 zł. 
W sumie na wszystkie działy wpłynęło 22 oferty na kwotę 158.912 zł 
Pozytywnie zaopiniowano 13 wniosków na kwotę 52.400 zł tj.: 
1)  edukacja, oświata i wychowanie  : 
a)  Stowarzyszenie „ Sandomierskie Sztalugi” w Sandomierzu - na zadanie 
„Młode Palety”. Przyznana  kwota dotacji – 2 760 zł, 
b)  Spółdzielnia Socjalna „Dziecięcy Świat w Nowym Kamieniu, gm. 
Sandomierz - na zadanie ”Wakacje na wsi – twórcze, aktywne i kreatywne”. 
Przyznana  kwota  dotacji – 2 240 zł. 
2)   kultura, sztuka, ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego: 
a)  Sympatycy Sandomierskiego Chóru Katedralnego w Sandomierzu - na 
zadanie ” Warsztaty chóralne dla dorosłych i młodzieży organizowane przez 
Stowarzyszenie Sympatyków Sandomierskiego Chóru Katedralnego”. 
Przyznana kwota dotacji – 4 600 zł, 
b)  Stowarzyszenie „Nasze Dziedzictwo Ossolin” w Ossolinie, gm. 
Klimontów - na zadanie „IV Piknik Rycerski i Gala Kryształowego Berła”. 
Przyznana  kwota  dotacji – 3 300 zł, 
c)  Fundacja La Zebra w Krzcinie, gm. Koprzywnica - na zadanie: „ Trening 
spędzania czasu wolnego w  Środowiskowym  Domu Samopomocy – 
filmoterapia organizacyjna – konkurs filmowy ”. Przyznana kwota dotacji –  
2 .100 zł, 
d)  Ludowy Klub Sportowy ”Sandomierz” w Sandomierzu - na zadanie „ 
Kultywowanie tradycji wojskowych Ziemi Sandomierskiej przez rekonstrukcję 
oddziału II Pułku Piechoty Legionów” . Przyznana  kwota dotacji –  20 000 zł. 
3)  wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej: 



a)  Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Konary w Konarach, gm. Klimontów - na 
zadanie: ”Być jak Andrzej Grubba”. Przyznana kwota dotacji – 1 750 zł, 
b)  Fundacja La Zebra w Krzcinie, gm. Koprzywnica - na zadanie: „Joga – 
system ćwiczeń psychofizycznych, jako narzędzie walki ze stresem                              
i wypaleniem zawodowym, a także nowatorska metoda pracy z osobami 
niepełnosprawnymi intelektualnie, z zaburzeniami psychicznymi,                               
i chorującymi psychicznie ”. Przyznana kwota dotacji – 3 200 zł, 
c)  Stowarzyszenie Oświatowo – Kulturalne w Mściowie, gm. Sandomierz - 
na zadanie „Innowacyjna aktywność fizyczna dla dzieci i młodzieży szansą na 
wszechstronny rozwój”. Przyznana kwota dotacji – 4 200 zł. 
4)   promocja i ochrona zdrowia: 
a)  Stowarzyszenie  Przyjaciół   Osób   Niepełnosprawnych  „Uśmiech 
 Seniora”  w Sandomierzu - na zadanie „W zdrowym ciele , zdrowy duch”. 
Przyznana kwota dotacji - 3  600 zł, 
b)  Spółdzielnia Socjalna „Dziecięcy Świat” w Nowym Kamieniu, gm. 
Sandomierz - na zadanie „Mamo, Tato jedzmy zdrowo i wesoło”. Przyznana 
kwota dotacji – 1 050 zł.  
c)  Stowarzyszenie Oświatowo-Kulturalne w Mściowie, gm. Sandomierz - na 
zadanie „Kreatywna akademia ruchu i zdrowego odżywiania w Mściowie”, 
Przyznana kwota dotacji - 700 zł. 
d)  Fundacja La Zebra w Krzcinie, gm. Koprzywnica - na zadanie „Model 
wsparcia życia osób niepełnosprawnych intelektualnie, chorujących 
psychicznie i z zaburzeniami psychicznymi w otwartym środowisku – 
konferencja naukowa i poradnictwo indywidualne”. Przyznana kwota  dotacji 
-  3  400 zł. 
- Przyjęto uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego i pokrycia straty za 2014 r. w Biurze Wystaw  Artystycznych                        
w Sandomierzu. Bilans sporządzony na dzień 31.12.2014 r. zamknął się po 
stronie aktywów i pasywów sumą bilansową 168.878,68 zł, natomiast 
rachunek zysków i strat sporządzony na dzień 31.12.2014r. zamknął się 
stratą netto w wysokości 3.810,13 zł. 

Od ostatniej sesji Zarząd Powiatu  wykonywał następujące zadania: 
- W dniu 21 maja 2015 r. zostało podpisane Porozumienie Partnerskie o 
wspólnym przedsięwzięciu: „e-Geodezja – cyfrowy zasób geodezyjny 
Województwa Świętokrzyskiego”.  Porozumienie jest zawarte pomiędzy 
powiatem kieleckim (Lider Projektu), a pozostałymi 13 powiatami. Projekt 
realizowany jest ze środków  Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. Obecnie prowadzone 
są prace związane z opracowaniem „studium wykonalności”, które jest 
niezbędne do złożenia wniosku o dofinansowanie i wsparcie ze środków 
RPO 2014-2020.Celem w/w projektu jest wzmocnienie zastosowań 
technologii teleinformatycznej w administracji. Projekt obejmuje bazy 



danych ewidencji gruntów i budynków oraz bazy obiektów topograficznych 
i uzbrojenia terenu, które są  istotne nie tylko dla obywateli, ale i dla 
prowadzenia działalności gospodarczej, zrównoważonego rozwoju, 
ochrony środowiska, zarządzania środowiskiem, e-administracji w zakresie 
geodezji i kartografii. 
 
- Do Burmistrza Miasta Sandomierza złożono  wniosek o wydanie decyzji              
o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu dla działek 934/13, 
934/65 i 934/68  położonych w Sandomierzu w obrębie Poscaleniowym 
przy ul. Milberta.  Po uzyskaniu decyzji o warunkach zabudowy na w/w 
terenie będą wydzielone działki przeznaczone  pod budownictwo 
jednorodzinne (28 działek o powierzchniach od ok. 780 m² do 1300 m²)             
z garażami, wraz z komunikacją wewnętrzną, zjazdami z dróg 
wewnętrznych na ul. Milberta. Działki te będą przygotowane do sprzedaży. 
Dotychczas dwukrotnie podejmowane były  próby zbycia w całości 
nieruchomości nr 934/13, 934/65 i 934/68, których powierzchnie 
wynosiły  od 0,6793 ha do 2,0053 ha, jednak nie było chętnych do  nabycia 
tak dużych nieruchomości. 
 
-  Wystąpiono z wnioskiem o zmianę w planie zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości  oznaczonej działką nr  155/51                        
o powierzchni 2,1015 ha położonej w Sandomierzu w obrębie  Mokoszyn 
przy ul. Lubelskiej, przygotowywanej do przyjęcia przez Powiat w ramach  
darowizny od Skarbu Państwa, w zamian za dokonania na rzecz Skarbu 
Państwa darowizny nieruchomości powiatowej położonej w Sandomierzu 
w obrębie Mokoszyn, oznaczonej działką nr 155/48 o powierzchni 2,1015 
ha. 
Ponadto w okresie między sesjami Członkowie Zarządu uczestniczyli                    
w następujących imprezach i uroczystościach: 
 

W dniu 3 maja odbyły się uroczystości Narodowego Święta 3 Maja. 
Organizatorem obchodów jest Starostwo Powiatowe w Sandomierzu oraz 
Urząd Miejski w Sandomierzu. Jak co roku w Bazylice Katedralnej                          
w Sandomierzu została odprawiona Msza Św. w intencji twórców 
Konstytucji oraz poległych i pomordowanych w obronie Ojczyzny. W 
drugiej części uroczystości złożono wiązanki pod pamiątkową tablicą na 
sandomierskim Ratuszu. 
 
W dniu 4-5 maja 2015r. Starosta uczestniczył w Europejskim Kongresie 
Samorządów, który odbył się w Krakowie. W programie zaplanowano cykl 
debat i spotkań poświęconych polskiej i europejskiej samorządności. 
 



Delegacja Powiatu Sandomierskiego uczestniczyła także w obchodach                 
z okazji zakończenia II Wojny Światowej, które odbyły się w dniu 8 maja br.             
w Sandomierzu. W ramach uroczystości zostały złożone wiązanki pod 
pomnikiem 2 Pułku Piechoty Legionów i 4 Pułku Saperów na Cmentarzu 
Katedralnym oraz na Cmentarzu Żołnierzy Armii Radzieckiej                                   
w Sandomierzu. 
 

W dniu 17 maja Delegacja Powiatu brała także udział                                   
w uroczystościach z okazji 100. Rocznicy bitwy pod Konarami. Starosta 
Sandomierski był jednym z członków Honorowego Komitetu 
Organizacyjnego pod Patronatem Prezydenta RP.  Były to uroczystości 
trzydniowe. Zasadnicza ich część odbyła się w dniu 17 maja, gdzie została 
odprawiona Ekumeniczna Msza Św., odsłonięcie tablicy pamiątkowej 
upamiętniającej 100 – lecie Bitwy pod Konarami, poświęcenie i przekazanie 
sztandaru szkole w Konarach oraz złożenie wiązanek i zapalenie zniczy. W 
drugiej części odbyła się Konarska Majówka oraz pokazy Grup 
Rekonstrukcji Historycznych. 
W dniu 14 maja 2015 r. Powiat zorganizował imprezę integracyjną dla III 
klasy ZSGiH  Sandomierzu, która wygrała w plebiscycie organizowanym 
przez „Echo Dnia” na najsympatyczniejszą klasę maturalną. Nagrodą był 
wyjazd do Winnicy Sandomierskiej na grilla.   
 

W dniach 14 – 18 maja gościliśmy w Sandomierzu delegacje z Pińska 
na Białorusi i Ostroga na Ukrainie. Celem wizyty był udział                                      
w międzynarodowej konferencji pt. „Potencjał eksportowy producentów 
owoców i warzyw Ziemi Sandomierskiej”. W dniu 17 maja Delegacje wzięły 
udział w Wojewódzkim Święcie Kwitnącej Jabłoni w Samborcu. Delegacje 
złożyły także wiązanki na cmentarzu Żołnierzy Radzieckich w Sandomierzu.  

 
W dniu 15 maja br. na Zamku Królewskim w Sandomierzu obradowała III 
Konferencja p.n. „Potencjał eksportowy producentów owoców i warzyw 
Ziemi Sandomierskiej”. Celem konferencji było nawiązanie kontaktów 
handlowych z kontrahentami zagranicznymi, intensyfikacja istniejącej 
współpracy oraz promocja regionalnej produkcji owocowo-warzywnej na 
rynkach zagranicznych. W konferencji uczestniczyli przedstawiciele 
Ministerstwa Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju Wsi, ambasadorowie : 
Ukrainy, Kazachstanu i Maroka w Polsce, Kierownicy Wydziałów Promocji, 
Handlu i Inwestycji Ambasad RP z Kijowa, Mińska, Astany, Abu Dhabi, 
Rabatu i Algieru. 
 
W dniu 28 maja br. na placu Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Sandomierzu miał miejsce uroczysty apel z okazji „Dnia 



Strażaka” – na uroczystości wręczono odznaczenia, awanse na wyższe 
stopnie służbowe, a także wyróżnienia za długoletnią i nienaganną służbę 
na rzecz ochrony przeciwpożarowej. Ponadto jednostka otrzymała nowy 
sprzęt ratowniczy w postaci Quada oraz pompy przewoźnej o dużej 
wydajności. 
 
W dniu 12 czerwca br. na Stadionie Miejskim w Sandomierzu odbył się                   
„Memoriał lekkoatletyczny Piotra Nurowskiego”. Uczestniczyli w nim 
uczniowie szkół ponadgimnazjalnych z naszego Powiatu. Piotr Nurowski 
zasłużony działacz sportowy, Prezes   Polskiego Komitetu Olimpijskiego 
zginął w katastrofie smoleńskiej. 
 
W dniu 12 czerwca br. w Regionalnym Centrum Naukowo-
Technologicznym w Podzamczu koło Chęcin odbyła się specjalna Sesja 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Z udziałem radnych, członków 
Zarządu Województwa, samorządowców z całego regionu i przedstawicieli 
jednostek rządowych i pozarządowych, uczczona została 25. rocznica 
Samorządności w Polsce. Sesja była połączona z obradami Związku Miast i 
Gmin Regionu Świętokrzyskiego oraz Konwentu Starostów Województwa 
Świętokrzyskiego. 
  
Inwestycje  realizowane w roku 2015r.   w ramach środków związanych             
z usuwaniem klęsk żywiołowych (przetarg w dniu  15.05.2015r. ): 
Wykonawca : SKANSKA S.A. 01-518 Warszawa, ul. Gen. J Zajączka 9 
Termin realizacji : 30.09.2015r 
Całkowity koszt inwestycji : 1 443 733,42 zł w tym:  80 % dofinansowanie            
z Ministerstwa Administracji Cyfryzacji , 10 % Powiat, 10 % Gminy. 

1. Przebudowa drogi powiatowej nr 0750 T Wilczyce – Romanówka, 
koszt inwestycji 154 864,55 zł- długość odcinka  548,0 mb. 

2. Przebudowa drogi powiatowej nr 0754 T Słupcza- Szczytniki 
Bożydar- Dwikozy w miejscowości Szczytniki, koszt inwestycji  
179 341,39 – długość odcinka 658,0 mb. 

3. Przebudowa drogi powiatowej nr 0777 T Świątniki – Byszów                    
w miejscowości Byszów, koszt inwestycji 195 548,38  zł – długość 
odcinka 893,0 mb. 

4. Przebudowa drogi powiatowej nr 0801 T Milczany- Koćmierzów w 
miejscowościach Milczany, Andruszkowice, koszt inwestycji 
166 805,90 – długość odcinka 990,0 mb . 

5. Przebudowa drogi powiatowej ul. Ożarowska w miejscowości 
Sandomierz, koszt inwestycji 747 173,20  zł – długość odcinka  
691,0 mb. 
 



Inwestycje realizowane w roku 2015  ramach NPPDL ( przetarg w dniu 
03.06.2015r):  
Wykonawca : Konsorcjum : Lider- PBI Infrastruktura S.A. 23-200 Kraśnik, 
ul, Kolejowa 10 E. Partner- PBI WMB Sp. z o.o., 27-600 Sandomierz, ul. 
Błonie 8. Termin realizacji : 31.08.2015r 
Koszt inwestycji : 1 668 648,43 zł  w tym:  50 %  budżet państwa w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, 25 % Powiat, 25 % 
Gmina. Przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Pokrzywianka, 
Beradz, długość odcinka 3700 mb. 
 
Przewodniczący zapytał czy są pytania do Sprawozdania. Pytań nie było. 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że  kolejny punkt dotyczy przyjęcia  
Sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2014 r. 
 

a, b, c, d) Przewodniczący powiedział, że radni otrzymali obszerne 
sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu za ubiegły 
rok.   Sprawozdanie w swojej szczegółowości odpowiada Uchwale 
budżetowej Nr XL/240/2013 z dnia 31 grudnia 2013 r.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
Oprócz części typowo rachunkowej zawierającej zestawienie dochodów i 
wydatków sprawozdanie zawiera część opisową omawiającą wykonanie 
poszczególnych zadań. Wszelkie wymogi wynikające z ustawy o finansach 
publicznych, ustawy o samorządzie powiatowym zostały zachowane i 
wypełnione. Ponadto  radni otrzymali Bilans z wykonania budżetu powiatu 
sporządzony na dzień 31 grudnia 2014 roku oraz Informację o stanie 
mienia powiatu. 

Zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przewodniczący poinformował, że Obydwa sprawozdania uzyskały 
pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej – poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady  Pana  Zdzisława Nasternaka o odczytanie 
opinii RIO. 
Wiceprzewodniczący odczytał Uchwałę Nr 43/2015 I Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 4 maja 2015 r. w 
sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Powiatu 
Sandomierskiego za 2014 r. wraz z informacją o stanie mienia jednostek 
samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 
 



e) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                         
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie wykonania budżetu powiatu za 
2014r. oraz wniosku Komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował,   że Komisja Rewizyjna  w dniu                  
2 czerwca 2015 roku dokonała oceny wykonania budżetu Powiatu za 2014 
rok w oparciu o: 
 

1. Przedłożone przez Zarząd Powiatu sprawozdanie roczne z wykonania 
budżetu za 2014 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
tym sprawozdaniu. 

2. Sprawozdanie finansowe. 
3. Informację o stanie mienia Powiatu. 

 
Komisja Rewizyjna stwierdziła, że gospodarowanie finansami Powiatu było 
zgodne z prawem. Ponoszone wydatki budżetowe spełniają kryteria 
celowości, gospodarności i rzetelności. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i   
stawia wniosek do Rady Powiatu o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu w Sandomierzu. 
 
f)  Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
wydała pozytywną opinię do wniosku absolutoryjnego Komisji, poprosił 
Pana Zdzisława Nasternaka o przedstawienie  opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
 
g) Otworzył dyskusję. Zapytał, czy są pytania.   
Radny Waldemar Maruszczak powiedział, że co do dokumentów to nie ma 
zastrzeżeń, natomiast co do wydawania pieniędzy to on ma zarzut, że 
Powiat za mało środków przeznacza dla szpitala.  
Powiat sprzedaje działki, bierze kredyty, więc dlaczego nie może pomóc 
szpitalowi.  
Ma zastrzeżenia do pracy Zarządu Dróg Powiatowych w Sandomierzu, 
pobocza przy drogach powiatowych nie są jeszcze wykoszone. Uważa , że 
Powiat gospodarczo zatrzymał się na poziomie 4-6 lat do tyłu. Zadał 
pytanie, dlaczego nie inwestuje się w urządzenia dla ZDP tylko stoi się                
w miejscu. 
 
Starosta wyjaśnił, że Powiat posiada ponad 300 km dróg, jedne są 
ważniejsze od drugich. Jeśli chodzi o majątek dla ZDP to ciągle są 
dokupywane nowe urządzenia do pracy na drogach. 



`  Dyrektor ZDP w Sandomierzu poinformował, że ostatnio zakupiona 
dwa ciągniki, dwie kosiarki, rębacz oraz piłę do gałęzi. 
 
Dyrektor Szpitala powiedział, że poszukiwany jest inwestor do współpracy 
dla szpitala.  
  
Przewodniczący powiedział, że budżet ubiegłego roku był dobrym 
budżetem, wykonanych było dużo inwestycji,  Powiat posiada dobrą 
zdolność kredytową. Realizacja budżetu przebiegała prawidłowo. 
 
h) Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr VIII/39/2015 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 r. została podjęta 
jednogłośnie. 
 
i)  Przewodniczący poinformował, że zostały spełnione wszystkie wymogi 
nałożone przez ustawodawcę, zaproponował  przystąpienie do głosowania. 
Uchwała Nr VIII/40/2015 w sprawie   absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2014 rok został przyjęta przy 4 głosach wstrzymujących się. 
        
Pan Starosta podziękował za udzielone absolutorium. Podziękował 
Zarządowi, Naczelnikom, pracownikom Starostwa.   
 

Ad. 6  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego i proponowanego  przeznaczenia zysku za 2014 r.                                                                                                  
w  Szpitalu Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu. 
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów                                                                                       
o przedstawienie opinii do w/w projektu uchwały.                                                                                                                                                                                  
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest również pozytywna. 
Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr VIII/41/2015 w sprawie  
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego i proponowanego  
przeznaczenia zysku za 2014 r. w Szpitalu Specjalistycznym Ducha 
Świętego w Sandomierzu została podjęta jednogłośnie. 
 



b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia regulaminu działalności Rady 
Społecznej przy Szpitalu Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr VIII/42/2015 w sprawie  
zatwierdzenia regulaminu działalności Rady Społecznej przy Szpitalu 
Specjalistycznym Ducha Świętego w Sandomierzu została podjęta 
jednogłośnie. 
 
c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji, Kartografii o przedstawienie opinii do projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości położonej w 
Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
 Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr VIII/43/2015 w sprawie 
wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości położonej w Sandomierzu została 
podjęta jednogłośnie. 
 
d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów                                   
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie planowanego 
deficytu budżetu Powiatu w 2015 roku i spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań. 
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
 Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr VIII/44/2015 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu Powiatu w 2015 roku i spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań została podjęta jednogłośnie. 
 
e)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu                                      
i Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 



 
 Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr VIII/45/2015 w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027 została podjęta jednogłośnie. 
 
f)  Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji   Budżetu                                  
i Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian                  
w budżecie powiatu na 2015 r. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o omówienie projektu 
uchwały. 
Skarbnik poinformował, że wprowadza się subwencję oświatową w kwocie 
529.371 zł, która w całości przeznaczona została na wydatki oświatowo-
edukacyjne. Ponadto zwiększono deficyt budżetowy o kwotę 73.347 zł, 
który pokryty będzie wolnymi środkami. Środki te również przeznaczono 
na wydatki oświatowe. Kwotę 30.000 zł przeznaczono na modernizację 
starej części DPS w Sandomierzu. Ponadto poradzono nowe zadanie 
pn.”Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej”- województwo świętokrzyskie 
realizowane w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej. 
Wykonanie stałej organizacji ruchu na odc. m. Sandomierz- gr. m. Kielce o 
wartości 8.933 zł w całości finansowane ze środków UE. 
 Zapytał, czy są pytania.  Pytań nie było. 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała  Nr VIII/46/2015  w sprawie zmian 
w budżecie powiatu na 2015 r. została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7 
Interpelacje i zapytania 
Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań na dzisiejszej 
sesji,  poprosił, aby składane interpelacje miały potwierdzenie na piśmie. 
 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu. 
 
Radny Maciej Skorupa złożył Interpelację dotyczącą ronda przy ulicy 
Mickiewicza w Sandomierzu. Poinformował, że Rada Miasta Sandomierza 
podjęła Uchwałę Nr IX/50/15 w sprawie nadania nazwy rondu w 
Sandomierzu, tylko, że jest to rondo, jak i cała ulica Mickiewicza własnością 
Powiatu. Radny zapytał, czy może Rada Miasta nadać nazwę rondu, który 
nie należy do Miasta. 
Radca Prawny wyjaśniła, że nadawanie nazw zarówno ulicom, jak i rondom 
należy do kompetencji Rad Miast i Gmin.  



Radny Maciej Skorupa złożył kolejną interpelację w sprawie dotacji dla 
szpitala w Sandomierzu. 
Przewodniczący poinformował, że radny otrzyma odpowiedź na piśmie. 
 
 Ad. 8 
 Sprawy różne. 
 Przewodniczący poinformował, że dokonał analizy oświadczeń 
majątkowych. Wszyscy radni złożyli w terminie oświadczenia majątkowe. 
Po dokonaniu analizy, oświadczenia po jednym egzemplarzu przekazane 
zostały do analizy do Urzędu Skarbowego i opublikowane na stronie BIP 
Starostwa. 
   
Następnie poprosił Pana Sekretarza Powiatu o przedstawienie informacji 
na temat oświadczeń majątkowych składanych przez Członków Zarządu                            
i pracowników Powiatu. 
Pan Sekretarz poinformował, że wszyscy pracownicy, Członkowie Zarządu  
oraz kierownicy jednostek, którzy są zobowiązani do składania oświadczeń 
majątkowych, złożyli je w ustawowym terminie. 
 Oświadczenia zostały sprawdzone, nie było większych zastrzeżeń. Po 
jednym egzemplarzu zostały przekazane do Urzędu Skarbowego                             
i opublikowane na stronie BIP Starostwa.  
 
 Ad. 9 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady VIII 
sesji o godz. 11: 30. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec         
 
 

 


